
JUDETUL BACAU 
CONSILIUL LOCAL AL ORASULUI COMANESTI 

Proces-verbal  
incheiat astazi 25.03.2022 in sedinta ordinara 

a Consiliului Local al orasului Comanesti 

Convocarea consilierilor s-a facut prin Dispozitia nr. 532/18.032022, facandu-li-se cunoscuta ordinea 
de zi prin adresa nr. 29450/21.03.2022. 

Se face prezenta. Sunt prezenti 18 consilieri. Domnii consilieri Tamba Viorel este prezent prin 
intermediul online. Fiind intrunita majoritatea, lucrarile sedintei pot incepe. 

Se dã cuvantul dlui Anastasiu Constantin - pentru a da citire ordinei de zi. 

Dl. Presedinte de sedinta - Anastasiu Constantin : - inainte de a incepe, supunem la vot procesele verbale 

ale seditelor din data de 10.02.2022, 17.02.2022 si 28.02.2022. Se aproba in unanimitate. 
Domnul Presedinte de sedinta supune la vot completarea ordinii de zi: 

- Project de hotarare privind organizarea parcului auto si stabilirea normativelor proprii privind 
consumul de carburanti pentru mijloacele de transport, masini i utilaje din dotare. 

- Project de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai proiectului „ Cresterea 
capacitatii de ingrijire si tratament a bolnavilor de SARS COV 2 in Spitalul orasenesc „loan Lascar" 
Comanesti si a documentelor necesare accesarii Programului POIM Axa Prioritard 9, Obiectivul Specific 9.1 

- Project de hotarare privind schimbarea destinatiei unei cladiri din domeniul public al orasului 
Comanesti, str. Ciobanus nr. 2 - din garaje P in cladire administrativa. 

Se aproba in unanimitate completarea ordinii de zi. 

Presedinte de sedinta — dl Anastasiu Constantin , dã citire ordinii de zi: 
Project de hotarare privind rectificarea bugetului de venituri i cheltuieli pentru anul 2022. 
Dra Director economic Daniela Gherber: Solicita completarea acestui project de hotareire cu 

aprobarea sumei de 250439 lei, stand cc reprezinta plãfi efectuate in anul precedent si recuperate in anul 
curent la Spitalul orasenesc „loan Lasceir" Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot cu amendamentele aduse de dra Director economic Daniela Gherber! Se aproba in 
unanimitate. 

2. Project de hotarare privind rectificarea bugetului de venituri si cheltuieli la Serviciul Local Eco 
Valea Muntelui pentru anul 2022. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

3. Project de hotarare privind corelarea unor impozite i taxe locale pentru anul 2022 cu venitul 
minim garantat stabilit in conformitate cu prevederile legale. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

4. Proiect de hotarare privind modificare HCL nr. 103/16.08.2021 privind scutirea de la plata a 
accesoriilor in cazul obligatiilor bugetare restante la 31 martie 2020 datorate bugetului local al Orasului 
Comanesti, de persoane fizice i juridice. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

D1 Primar: Este foarte important ca lumea sä stie Ca prin aceasta hotarare pot fi scutiti de penalitati 
cei care vor achita datoriile pana la data de 31 martie 2020. Sunt persoane cu datorii foarte mari , 
penalitati si pot fi scutiti. Trebuie transmis la toata lumea, la toti cei care au restante. Actul normativ 
reglementeaza aceasta posibilitate paha la data de 31 iunie 2022. 



5 •  Project de hotarare privind desemnarea a doi consilieri locali din cadrul Consiliului local al 
orasului Comanesti, care vor face parte din comisia de evaluare a performantelor profesionale individuale 
ale Secretarului General al orasului Comanesti . 

DI consilier local Laic Robert: As don i sä propun pe domnii consilieri Sopartoc Teofil Cristinel i dl 
Dane Irinel. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot propunerea dlui Laic Robert Constantin! Se aproba cu 17 voturi pentru DI. 
$opartoc Teofil Cristinel i dl Dane Irinel se abtin. 

6. Proiect de hotarare privind contracte de concesiuni si inchirieri terenuri. 
D1 Cosmin Chiriac: fata de documentatia pe care o aveti la dosar, solicit complatarea proiectului de 

hotarare cu anexa nr 5 privind scoaterea la licitatie in vederea concesionarii a unui teren in suprafata de 
165.000 mp, din domeniul privat al orasului Comanesti, situat in str. Moldovei, in vederea producerii de 
energie neconventionala — producere de hidrogen verde. 

Este vorba despre haltele de cenusa de la termo — 16 hectare, cc nu pot fi folosite in alt scop, din 
cauza infrastructurii, dar pentru montarea de panouri fotovoltaice, in scop de obtinere a energiei verde, este 
posibil. 

DI Primar: Stiti cu totii cã acum este util sa producem cat mai multa energie verde prin montarea de 
panouri fotovoltaice, se va produce energie electrica si se va vira in sistem. Putem fi de acord cu montarea 
panourilor fotovoltaice , prin electroliza sä fie produs hidrogen, hidrogen care va ajuta la mijloacele de 
transport. Noi, ca UAT, ne dorim sã accesam un proiect tot cu energie verde pentru masinile pe care le 
folosim in cadrul primariei( microbuze scolare, masini pentru transport gunoi..etc) ,sä le achizitionam pentru 
aceasta varianta de a functiona pe hidrogen. 

Consilier Constantin $tefan: va castiga licitatia cine va fi interesat sä faca energie verde. 
D1 primar: sunt fonduri europene - pentru cei care doresc sa participe la licitatie i sa acceseze 

fonduri. 
Noi, ca VAT, nu avem voie sa acesam acest program. Pe aceste halde de cenusa nu se poate construi 

altceva, nu prezinta stabilitate. 

D1 consilier local Dane Irinel prezinta concesiuni i inchirieri pe anexe. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

7. Project de hotarare privind modificarea HCL nr. 16/31.01.2013 pentru darea in administrare catre 
institutiile scolare a unor imobile. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

8. Project de hotarare privind initierea demersurilor pentru constituirea padurii-parc a orasului 
Comanesti, judetul Bacau. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

9. Project de hotarare privind darea in administrare catre Directia Generala de Asistenta Sociala si 
Protectia Copilului Bacau a unui imobil situat in orasul Comanesti, judetul Bacau. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

10. Proiect de hotarare privind acordarea dreptului de uz i servitute pentru o suprafata de teren din 
domeniul public, catre SC DELGAZ GRID SA pentru lucrarea: Extindere retea energie electrica", str. 
Ciresoaia, nr. 197, oras Comanesti, jud Bacau. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

11. Proiect de hotarare privind completarea HCL nr. 31/10.02.2022 privind aprobarea numarului 
cuantumului burselor scolare cc se von acorda elevilor din unitatile de invatamant din orasul Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 
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12. Project de hotarare privind aprobarea platii cotizatiei aferente 	membrilor Asociatiilor 
Localitatilor i Zonelor Istorice si de Arta din Romania (A.L.Z.I.A.R.) pentru anul 2022. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

13. Project de hotarare privind aprobarea actului aditional nr.8 la contractul de delegare a gestiunii 
serviciului public de alimentare cu apa si de canalizare catre S.C. APA SERV TROTUS SRL. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

14. Project de hotarare privind aprobarea actului aditional nr. 3 la contractul de dare in administrare a 
serviciului si a infrastructurii tehnico-edilitare aferente pentru prestarea serviciului de salubrizare catre 
Serviciul Local Eco Valea Muntelui Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

15. Project de hotarare privind aprobarea delegarii prin concesiune a Serviciului de iluminat public al 
Orasului Comanesti, jud. Bacau, a studiului de fundamentare a deciziei de delegare a Serviciului Public de 
Iluminat al Orasului Comanesti, judetul Bacau, a Regulamentului de Organizare i functionare a Serviciului 
de iluminat public, a Caietului de sarcini, a documentatiei de atribuire prin procedura simplificata. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

DI Primar: Am accesat fonduri nerambursabile pentru imbunatatirea sistemului de iluminat public si 
suntem obligati sa delegam serviciul unei firme autorizate pentru astfel de activitati. Nu mai avem voie sä ne 
punem singuri becul daca se arde, trebuie sa platim pe cineva. N-au reusit sã ne pacaleasca pana acum cu 
privire la colectarea deseurilor — suntem noi licentiati - i la apa, dar i la canal . 0 sä vedeti cum peste ani 
se vor intoarce la sevicii proprii. Mereu mi se aminteste cä tare ne era bine sa fim la Crab, jar eu mereu 
sustin cä tare este bine ca nu suntem la Crab. Pretul apei este dublu la Crab, chiar daca ea vine prin conducte 

foloseste acelasi mecanism. Nimic nu se schimba- decat pretul. Societatea de apa find sub conducerea 
noastra, toate avariile care necesita oprirea apei se rezolva noaptea - ca populatia sä nu fie afectata. Noi, la 
ora aceasta suntem privilegiati. Avem cea mai bund apa. Cand luam apa de la Caraboaia, unde apa este 
statuta in baraj, deja se simte la gust. Noi cand avem avarii i ramanem fara apa, cumparam apa de la 
Darmanesti cu pretul pe care il dam la populatie. Uneori luam apa de la Darmanesti cu pretul mai mare decat 
il dam la populatie, dar suntem nevoiti ca sä nu lasam populatia frä apa. 

16. Project de hotarare privind modificarea Structurii Organizatorice a Spitalului Ora.senesc „ loan 
Lascar" Comanesti. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

DI Primar: facem reabilitari i modificari in cadrul spitalului i cu aceasta ocazie dorim sã 
reorganizam i recompartimentam toata structura spitalului „loan Lascar" Comanesti. Ne dorim sä 
recompartimentam zona de primiri urgente, ne conformam tuturor cerintelor i normelor medicale. 

17. Project de hotarare privind aprobarea Listei obiectivelor de investitii pentru anul 2022 la Serviciul 
Public de Asistenta Sociala Comanesti 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
disculii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

18. Project de hotarare privind aprobarea cotizatiei anuale pentru Societatea Nationala de Cruce 
Rosie din Romania - Filiala judetului Bacau, pentru anii 2021si 2022. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

19. Project de hotarare privind modificarea anexei la HCL nr.191/2017 privind stabilirea salariilor de 
bazä pentru functionarii publici i personalul contractual din cadrul aparatului de specialitate al primarului 
orasului Comanesti si al serviciilor publice subordonate. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

20.Alte probleme: 



20/1. Project de hotarare privind organizarea parcului auto si stabilirea normativelor proprii 
privind consumul de carburanti pentru mijloacele de transport, masini i utilaje din dotare. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot! Se aproba in unanimitate. 

20/2. Project de hotarare privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai proiectului „ 
Cresterea capacitatii de ingrijire i tratament a bolnavilor de SARS COV 2 in Spitalul 
orasenesc ,,loan Lascar" Comanesti si a documentelor necesare accesdrii Programului POIM 
Axa Prioritard 9, Obiectivul Specific 9.1 
Cristina Lupu: As don i sã solicit o modificare la anexa nr 2 din cadrul proiectului de hotarare 

anume — am trecut la pct 4.1 si 4.2 atat cofinantarea noastra cat si a lor. in proiect nu ni se 
cere ca noi sA cofinantam cu bani i atunci am revenit asupra materialului si am trecut 0 lei. 
Toate cheltuielile sunt eligibile si se recupereaza and se semneaza contractul de finantare. 

Materialele au fost la comisii. DI. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot cu completarile aduse de dna Lupu Cristina! Se aproba in unanimitate. 

20/3. Proiect de hotarare privind schimbarea destinatiei unei cladiri din domeniul public al 
orasului Comanesti, str. Ciobanus nr. 2 - din garaje P in cladire administrativd. 

Materialele au fost la comisii. Dl. Presedinte de sedinta intreaba daca mai sunt discutii. Nu mai sunt 
discutii. Se supune la vot cu completarile aduse de dna Lupu Cristina! Se aproba in unanimitate. 

DI Primar: acum cloud saptamani am distribuit tabletele la elevii din scoli. Dupd toate procedurile, de 
scriere proiect, de depunere, de achizitie, de raspuns la contestatii, semnam contractul i ajungem in faza de 
implementare — mai exact , ca si in cazul proiectului cu tabletele, acum am ajuns sä le distribuim elevilor din 

s5 le oferim leptopuri, table inteligente. Sunt carcotasi care vocifereaza cä nu este bun, cã 1-am fa:cut 
dupa 2 ani..etc. L-as admira pe acela care ar putea face un astfel de proiect intr-o saptamana. Noi am lansat 
proiectul in plind pandemie , desi aveam nevoie de tablete chiar atunci, in aceea perioada, dar etapele au 
fost destul de complexe . Acest proiect nu se adreseaza doar perioadei de pandemie. . Sistemul de invatamant 
a evoluat, el se desfa.soard datorita acestor tehnologii la alte standarde. Sunt persoane nemultumite de aceste 
realizari i , desi in consiliul local le voteaza, apoi ne vorbesc de rau, dar zambetul copiilor care au primit 
tablete estompeaza once nemultumire de acest gen. 

Sunt tablete - firma Motorola- cei care au castigat licitatia ofera internet gratuit 2 ani de zile. De 
exemplu, copiii care termina clasa a VIII-a le vor preda i vor fi preluate de catre alti copii. Noi acum 
implementam proiecte depuse in 2018, 2019, 2020. Noi acum scriem i depunem proiecte care vor fi 
implementate in anii 2024, 2025. Va rog s5-1 intrebati pe acel domn care vocifereazã negativ, caste proiecte a 
finalizat?. El nu a facut in viata lui un proiect, el nu a scris in viata lui un proiect. SA implementezi un proiect 
european este foarte greu, vã spun c5 am derulat zeci de astfel de proiecte. 

DI consilier local Tomita Ardeleanu: Vreau s5 lamurim situatia proiectului cu anveloparea blocurilor. 
In prima faza proprietarii trebuiau s5 plateasca 25%. 

DI Primar: aceasta cota la care vä referiti era in alt program, care in prezent nu mai este valabil. 
Acum avem program de finantare unde cota de cofinantare a proprietarilor este 0 lei. Si in acest caz sunt 
proprietari de apartamente care nu doresc s5 participe la program din cauza cä ei deja si-au izolat 
apartamentul din resurse proprii. 

DI consilier local Tomita Ardeleanu: $i ce se intmpla in aceasta. situatie? 
DI Primar: acele blocuri raman neizolate daca un proprietar de apartament nu vrea. $i nu vorbim 

de un singur bloc, ci de un pachet de 10. 
DI consilier local Tiboi Claudiu: $i daca unii nu au anvelopat i doresc sä Ii izoleze apartamentul, 

nu poate din cauza unui singur proprietar de apartament care refuza? 
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DI Primar: avem nevoie de semnaturile, de acordul a 2/3 din apartamente. 
DI consilier local Tiboi Claudiu: in zonele in care nu sunt asociatii de proprietari, nu se poate aplica 

proiectul? 
D1 Primar: Conditia esentiala este sa fie constituita asociatia de proprietari, pe urma celelalte, 

expertiza, audit energetic.. .etc 
Dna consilier local Negrea Elena: am citit cä noi avem doar 2 blocuri care indeplinesc conditiile. 
D1 primar: avem mult mai multe blocuri, nu doar 2. 

DI consilier local Tiboi Claudiu: ce solutie avem pentru cei care nu au asociatii, de exemplu in 
Zavoi? 

DI Primar: Solutia este ca oamenii responsabili sa se implice i sã infiinteze asociatii de proprietari, 
ca la urmatoarea runda sa fie posibila depunerea proiectului. Acum s-a lansat acest program in Romania 
pentru 1400 de blocuri, noi orasul Comanesti am pregatit sa depunem pentru 157 de blocuri. 

Eu am fost in audienta la Ministrul Dezvoltarii pentru proiectul cu tabletele, cine din judetul Bacau a 
mai reusit sa obsina un numpr asa mare de tablete? Va spun eu, nimeni! Noi am primit 2698 de tablete. Daca 
acceptam cele 157 de tablete de la Inspectoratul Scolar, ar fi picat acest project pentru ea nu se accepta 
dubla finantare . In plus , pe langa cele 2698 de tablete am primit si table interactive, laptop-uri, plus alte 
dotari. 

Am declarat atunci cand s-a inchis spitalul: - dupa ce voi epuiza toate cane de atac pentru 
redeschiderea lui, voi intra in greva foamei. Nimeni nu mi s-a alaturat. Nu aveam cum sä ramanem lard 
spital. Facem i acum eforturi inemaginabile de man, facem imprumuturi, facem tot ce putem sä continuam 
dezvoltarea spitalului. Unii vocifereaza despre piata, dar piata este in litigiu, nu putem face deocamdata 
nimic. Terenul de la plata din Comanesti - nu ne apartine. Acel om care ii apartine terenul vrea sã-1 
despagubim noi, noi nu avem cadrul legal pentru a fi despagubit, el trebuie sä fie despagubit de catre Agentia 
Domeniului Statului. El nu este de acord fiindca 11 despagubeste cu putini bani. Am facut eforturi pentru a 
achizitiona Palatul, Clubul 1 Mai, am depus documente la Compania de investitii- nu am stat. Mi-as don sã  
redeschidem minele. Cu multi ani in urma, a venit o delegatie interesata de redeschiderea minelor. Am aflat 
ulterior ca ei nu ii doreau sã redeschida minele ci sä vanda carbunele din Ucraina neaccizat. Ei angajau doar 
doi oameni sä emita facturi. Eu credeam ca vor redeschide minele i vor crea locuri de munca. Noi, 
rezerve de carbune avem. 

Trebuie sä va informez ea , in perioada 2- 14 mai a.c., va avea loc un exercitiu militar. Sa informati 
populatia sä nu intre in panica. 

DI. Presedinte de sedinta: Daca nu mai sunt alte probleme, declar inchise lucrarile sedintei de astazi. 
Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 

Presedinte de sedinta, 	 Secretar, 
Consilier local 
	

jurist Daniela Chirila 
Anastasiu Constantin- 

intocmit, 
insp. Tiurtiuca Elena 


